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Proširenje saradnje RS i Abhazije
Predsednik Republike Srpske Milorad Dodik juče je u Banjaluci 
informisao delegaciju Abhazije o političkoj situaciji u Srpskoj, 
istakavši da je Republika posvećena miru i stabilnosti, te da na 
ekonomskom planu ostvaruje napredak o čemu govore svi 
pokazatelji. Na sastanku Dodika i delegacije Abhazije, 
predvođene predsednikom Privredne komore te zemlje 
Gagulijom Genadijom, razgovarano je o proširenju privredne 
saradnje dve zemlje, sa posebnim akcentom na oblasti 
trgovine i turizma, saopšteno je iz kabineta predsednika RS. 

Kuzmanović: Srpska je trajna kategorija 
Predsednik Akademije nauka i umetnosti RS Rajko 
Kuzmanović izjavio je da je 
izuzetno važno da se u 
Beogradu svečano obeleži 
Dan Republike Srpske i Dan 
donošenja njenog Ustava. 
Kaže da je važno da se 
pošalje poruka da je Srpska 
trajna kategorija, osnovana 
na bitnim elementima, 
odbranjena u toku rata, a 
danas se izgrađuje i čini 
prosperitetnijom. On je 
naglasio da je RS ustavna 
kategorija i nije bilo kakva 
tvorevina. - Ona je tvorevina koju je stvorio narod, koju je 
priznala međunarodna zajednica i koja je zasnovana na 
ustavnim principima - rekao je Kuzmanović u Beogradu, gde je 
promovisao prvi tom Enciklopedije RS. 

Prisutna „ratna politika“ u BiH
Predsednik Udruženja žena žrtava rata RS Božica Živković 

Rajilić rekla je da je neprihvatljivo da ni 22 godine nakon rata 
još niko nije odgovaro za progon sarajevskih Srba, što samo 
pokazuje da „ratna politika” traje i danas. - Krajnje je 
neprihvatljivo da niko od bošnjačkog i hrvatskog ratnog 
rukovodstva nije kriv i da nije odgovarao za progon desetina 
hiljada sarajevskih Srba - poručila je ona, povodom 22 godine 
od egzodusa Srba iz Sarajeva. Naglašava da u BiH nema 
pravde kada je reč o procesuiranju ratnih zločina počinjenih nad 
Srbima i izvođenju najodgovornijih pred lice pravde.

Odlučivanje u OdbOru biH-eu za sprOvOđenje ssp

Sporenja oko entitetskog glasanja

Pojedini članovi zajed-
ničke komisije za evropske 
integracije BiH zalažu se za 
to da se u odboru odlučuje 
prostom većinom, dok drugi 
traže poštovanje entitetskog 
glasanja. 

Istovremeno, predseda-
vajući delegacije Evropskog 
parlamenta (EP) za odnose 
sa BiH Tonino Picula kaže 
za „EuroBlic“ da je generalni 
princip funkcionisanja Od-
bora, koji se primenjuje na 
sve zajedničke delegacije EP, 
da se zajedničke preporuke 
usvajaju većinom glasova 
članova obe delegacije.

-Usvajanje poslovnika 
je do sada uvek bilo rutin-
sko pitanje. Međutim, na 
zajedničkom sastanku sa 
delegacijom BiH ovakav, 
standardni model je odba-
čen. Nakon konsultacija sa 
pravnom službom EP, pred-
stavnicima BiH je ponuđen 
kompromisni predlog da se 
zajedničke preporuke usva-
jaju dvotrećinskom većinom 
članova obe delegacije. Ovo 
je prvi slučaj da se izašlo iz 
standardnog okvira i poku-
šalo udovoljiti specifičnim 
zahtevima BiH. Nažalost, 
i ovaj predlog je odbijen – 
navodi Picula. 

On dodaje da formalne 
sankcije u ovakvoj situaciji 
ne postoje, ali da se problem 
naglašava u razgovorima svih 
predstavnika EU sa predstav-
nicima BiH, te se reflektuje u 

svim izveštajima o BiH.
-Problem nefunkcionisa-

nja zajedničke delegacije ne 
odstupa od opšte atmosfere 
u zemlji i perspektive koju 
zemlja ima za punopravno 
članstvo u EU. To je zapravo 
jedina i najgora sankcija pre-
ma građanima BiH koji ve-
ćinom podržavaju članstvo, 
ali su skeptični prema mo-

gućnosti da do njega dođe, 
što odgovornost nadležne 
politike čini još oštrijom – 
dodaje Picula.

Član Zajedničke komi-
sije za evropske integracije 
BiH Ognjen Tadić, među-
tim, ističe da se predstavnici 
RS ne mogu odreći načina 
odlučivanja kakav važi u 
parlamentu BiH.

- To nije etnički princip, 
već princip odlučivanja u 
parlamentu BiH, a to je en-
titetsko glasanje. Niko od 
poslanika iz RS ne može da 
se igra s tim stvarima jer je 
nekome od hrvatskih posla-
nika u EP palo na pamet da 
se bavi tim pitanjem. Činje-
nica i da je Žan-Klod Junker 
svestan problema oko Odbo-
ra predstavlja dobru situaciju 
jer sada očekujemo da se on 
posveti njegovom rešavanju 
tako što će razgovarati sa 
poslanicima EP i pokušati da 
ih uveri da formiranje parla-
mentarng odbora za SSP nije 
situacija u kojoj poslanici EP 
iz Hrvatske treba da sprovo-
de onakvu politiku kakvu su 
sprovodili prema Srbima od 
1991. do 1996. godine – kaže 
Tadić. N. BREBERINA n

Parlamentarci BiH više 
od tri godine ne mogu 
da se usaglase o načinu 
odlučivanja u odboru BiH 
i EU oko sprovođenja 
Sporazuma o stabilizaciji i 
pridruživanju, a konačnog 
dogovora neće biti ni 
do kraja mandata ovog 
saziva parlamenta.

tonino picula

DogovoR nEmogUć Do izBoRA

Član Zajedničke komisije za evropske integracije Sifet Podžić 
kaže da nije realno očekivati da se do oktobarskih izbora 
postigne dogovor oko funkcionisanja odbora. - Verovatno će 
se, kada se bude razmatrao Upitnik, uzeti u obzir i ovaj problem 
i reći da nema jednog glasa iz BiH, već dva ili tri. Iz EU su nam 
već poručili da što se tiče rešavanja ovog pitanja neće se EU 
prilagođavati nama i menjati svoje propise u odnosu na ono 
što bi mi trebalo da uradimo – kaže Podžić. 
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